
Milé kolegyně, vážení kolegové,

už je to pěkná řádka let, co jsem viděl film, který byl promítán v prostějovském kině
Metro. Nebyl to obyčejný film, byla to jakási informační akce o tom, jak je dobré být členem
Evropské unie. A jako důkaz o té prospěšnosti EU byl promítán i film.

Film byl věnován tenkrát čerstvě přistoupivšímu Španělsku do EU. Celou dobu tam
byly  záběry  nových  knihoven,  potom  záběry  rekonstruovaných  archivů  a  zase  nových
knihoven.   Komentář  připravili  mladí  architekti,  kteří  byli  připraveni  za  evropské  peníze
stavět přesně takové krásné knihovny. I u nás. Inu, cosi se zvrtlo…

Nyní  jsem  zaslechl  cosi  o  Národním  plánu  obnovy.  EU  má  do  každého  státu
investovat nemalé peníze. Kdyby se v každém našem okrese, které, bohužel, už neexistují,
byla postavena nová knihovna, tak je na sto let vyřešen informační problém celého státu. Na
integrovaném místě by se mohly poskytovat informační a vzdělávací služby, přednášky, trvalé
vzdělávání populace a mnoho dalšího….my knihovníci víme své!!

Jsem si téměř jist, že takový požadavek  naši kapitáni nejen neformulovali, ale zcela
jistě je ani nenapadl, Jsem ochoten se vsadit, že tam bude další trasa metra v Praze, dálniční
okruh v Praze, kilometry betonu, kilometry tenisových a jiných sportovních hřišť. Zcela jistě
tam  nebude  dálniční  přípojka  z Moravy  do  Vídně  a  určitě  tam  nebude  žádná  knihovna
v některém z bývalých okresních měst. Jsem ochoten se vsadit o mísu hrušek wiliamsek.

S přátelským pozdravem a v dokonalé úctě, kolegy zdravím a kolegyně, byť virtuálně
líbám
Zcela váš

Miloš Kvapil
P.S.
 Psáno před ruskou agresi na Ukrajině. Nyní bych ty peníze věnoval zbrojnímu průmyslu…!!!

Ještě malý dodatek. 
Nevím kolik je v našich zemích fotbálových, hokejových a jiných hřišť,  ani mě to

příliš  nezajímá.  Jsem si však jist,  že všechny jsou postaveny podle nějakých směrnic.  Ty,
pochopitelně, nejsou součástí našich zákonů. Víme přesně kolik je v našich zemích knihoven,
víme  přesně,  kolik  jich  parametricky,  finančně  a  prostorově  odpovídá  požadovaným   a
doporučovaným standardům. V mnohých případech, když se při argumentaci odvoláváme na
tyto parametry, tak známe odpověď, „ale na to není zákonný předpis.“

 Máme  ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy. Máme také Národní sportovní
agenturu, které se přezdívá ministerstvo sportu. Nevidím velký rozdíl mezi tělovýchovou a
sportem. Myslím, že není, a nebo je nepatrný Myslím, že doba je zralá, abychom požadovali
vznik ministerstva knihovnictví.
Tak jako sport je součástí tělovýchovy, aspoň se tak domnívám, tak je i knihovnictví součástí
kultury,  jak  tvrdím.   Co  kdybychom  vytvořili  národní  knihovnický  orgán,  který  by,  jak
sportovci usilující o výstavbu nových sportovišť, usilovali o výstavbu nových knihoven. Je
jisté, že uživatelé by se v nich chovali  jak se sluší, neničili by je a pojem zdravá agresivita by
vyvolával jen útrpný úsměv…Byla by to investice na celá desetiletí
Howgh domluvil jsem a všechny vás zdravím


